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Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów, ministra cyfryzacji, wykonującego obowiązki mi-

nistra rozwoju, pracy i technologii Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Z dostępnych dotychczas informacji i zgodnie ze wszystkimi zasadami związanymi z przyznawaniem kre-

dytu SBC TBS i SIM traktowane są w ten sam sposób. Ocena TBS i SIM na analogicznych zasadach jest 

jednak niemożliwa, ponieważ TBS-y mają już długą historię działalności, posiadają zasoby generujące przy-

chody i zyski. SIM jest nowym podmiotem, który nie posiada historii kredytowej, nie ma przychodów i zy-

sków, gdyż nie posiada aktywów generujących przychody. Jedyne jego aktywa to grunty. Wstępnie wiado-

mo, że ocena ma bazować na prognozach finansowych. Dotychczasowe regulacje przedstawione przez BGK 

w żaden sposób na to nie wskazują. 

Istotną kwestią jest również kwestia zabezpieczenia kredytu. Od początku tworzenia SIM gminy były in-

formowane, że nie będą wymagane ich poręczenia. Aby ten warunek został spełniony, konieczna jest proce-

dura wskazująca, w jaki sposób BGK będzie rozszerzał zakres zabezpieczeń poza SIM. Czy KZN będzie 

udzielał poręczenia, czy dodatkowego zabezpieczenia w postaci hipotek na innych nieruchomościach? 

Wypracowanie procedur w tych kwestiach jest konieczne. Jeśli SIM wystąpiłby z wnioskiem, który nie 

będzie kwalifikował się do przyznania finansowania, zamknie to możliwość przystąpienia do procesu inwe-

stycyjnego. A jest to misja i najważniejszy cel gospodarczy, dla którego został powołany. Przesunięcie 

w czasie na kolejne okresy wnioskowania o kredyt nie może przyczynić się do spełnienia warunków osią-

gnięcia pozytywnych wyników finansowych, ponieważ do momentu zbudowania i oddania do użytkowania 

lokali mieszkalnych SIM nie ma możliwości uzyskiwania przychodów. 

Z wyrazami szacunku 

Tadeusz Kopeć 

 
 


